
 

 

 
Informatiebijeenkomst voorlopige ruimtelijke keuzes nieuw boezemkanaal en 
–gemaal in Hardinxveld 

 
Datum:   29 november 2022 
 
Locatie:  De Parel – Hardinxveld 
 
Aanwezig waterschap: Allard Koopal, Maaike Rimmelzwaan, Arjen de Gelder, Anita van Elteren, 

Richard van Doorn, Veerle Vink. 

 
 
 
Inleiding 
Allard Koopal heet iedereen van harte welkom. Zoals in de uitnodiging vermeld, gaat hij het waterschap 
verlaten. Dit is zijn laatste bijeenkomst voor dit project. 
De bijeenkomst heeft als doel om u te informeren over de voorlopige ruimtelijke keuzes van het project 
nieuw boezemgemaal en –kanaal. Een deel van de informatie is al bij u bekend. 
 
Tijdlijn 
Volgende week gaan we de gemeenteraad Hardinxveld-Giessendam informeren over de ruimtelijke 
keuzes. Dit is een openbare bijeenkomst die u ook kunt bijwonen. De ruimtelijke keuzes baseren we 
op de schetsen die tot nu toe zijn gemaakt. Het is nog geen exact ruimtebeslag van wat waar precies 
komt. Na het maken van de ruimtelijke keuzes gaan we echt starten met het rekenen en tekenen. Dan 
pas zal het daadwerkelijke ruimtebeslag in beeld komen. De verwachting is dat we eind volgend jaar 
een definitief ontwerp hebben die in het jaar daarop ter inzage wordt gelegd en waarbij de benodigde 
vergunningen worden geregeld. In dit project moet nog veel worden uitgezocht. We beseffen dat we 
veel vragen van uw geduld.  
 
Voorlopige ruimtelijke keuzes 
Het vertrekpunt voor de voorlopige ruimtelijke keuzes is de Ruimtelijke Inpassingsvisie van de 
gemeente Hardinxveld. Vanuit het oogpunt van het waterschap moet het boezemgemaal en -kanaal 
goed kunnen functioneren en goed beheerd kunnen worden. Dat is een belangrijk uitgangspunt. 
Daarbij gaan we natuurwaarden toevoegen. Vooral aan de zuidkant van de nieuwe boezem waar we 
zelf eigenaar zijn van gronden. In de zone tussen de nieuwe boezem en het Kanaal van Steenenhoek, 
blijft een perceel over wat voor wat ons betreft groen ingevuld gaat worden.  
Restpercelen worden zoveel mogelijk groen ingevuld. 
 
In voorgaande bijeenkomsten hebben we praatplaten aan u voorgelegd om reacties te verkrijgen; 
natuur-, water- of recreatievariant (alleen voor deelgebied noord). De afdronk is, dat de meeste 
mensen achter de natuurvariant staan. En kies daarbij vooral plekken uit waar natuur toegevoegd kan 
worden zoals aan de zuidkant van de A15. Op percelen van het waterschap zal meer natuur toegevoegd 
worden.  
Een aantal keuzes zijn nog niet gemaakt. Het gaat dan om: 

 De exacte locatie en hoogte van de brug in de Parallelweg en de spoorbrug 

 De inpassing van het boezemkanaal tussen de woningen aan de Parallelweg 122 en 123 

 De locatie van het nieuwe poldergemaal en aanvoerende watergangen.  

 De locatie van de onderhoudspaden voor de verschillende kunstwerken.   
 
 



 

 

 
Natuurvriendelijke oever 
Een natuurvriendelijke oever komt in ieder geval aan de oostzijde van de boezem, omdat dit aansluit 
op de aanwezige natuurpercelen in het middengebied. Op dit moment worden de eerste berekeningen 
gemaakt over de exacte breedte van deze zone. De natuurvriendelijk oever zal aansluiten bij bestaande 
natuurwaarden in het gebied. Uit de eerste verkennende berekeningen komt naar voren dat mogelijk 
ook aan de westzijde het mogelijk ook logisch is een natuurvriendelijke oever in te richten. Overigens 
zal daar waar groene kades zijn riet gaan groeien. Hoe de inrichting voor wat betreft flora en fauna 
eruit gaat zien, is nog nadere uitwerking.  
 
Koers deelgebied noord 
Hier waren ook praatplaten met de varianten natuur, water en recreatie voorgelegd om reacties op te 
roepen. Er is draagvlak voor een natuurlijke inrichting. Voor het doortrekken van de wilgen, rietlanden 
en dergelijke maatregelen was over het algemeen draagvlak voor. Het verzoek was om geen recreatie 
toe te voegen en de situatie terug te brengen naar wat er nu is. Compensatie van boezemlandjes voor 
dagrecreatie zal alleen minnelijk kunnen van eigenaren die rondom die plek zitten. Uiteraard wil 
iedereen zo dicht mogelijk bij de Giessen zitten. Het doortrekken tot aan het spoor werd niet kansrijk 
geacht en men wil geen toename van verkeer.  
De koers is om voor een natuurlijke inpassing te gaan van de boezem en de kade.  
Door een rechte voetgangersbrug te maken en de kade iets terug te leggen kan een deel van de 
boezemlandjes gecompenseerd worden ten noorden van de brug. Het is echter niet mogelijk om het 
hele deel wat verdwijnt, volledig te compenseren bij de nieuwe boezem. Voor het resterende deel, ca. 
1.000 m3, onderzoeken we of we deze kunnen compenseren bij Achterdijk West op een perceel dat in 
eigendom is van het waterschap. De gemeente wil hieraan meewerken, maar dat is nog geen garantie. 
We moeten nog kijken wie waarheen kan en hoe we dit het beste kunnen organiseren. De brug zal niet 
toegankelijk worden voor gemotoriseerd verkeer, alleen voor voetgangers.  
 
Koers in deelgebied zuid & boezemgemaal 
De koers is een groene en natuurlijke inpassing, ook voor de restpercelen. Er spelen nog enkele 
belangrijke zaken: watercompensatie opgave, grond voor grond, etc. Het wordt puzzelen wie waarvoor 
in aanmerking komt.  
Voor meer recreatie rondom het gemaal is niemand echt voorstander. Men wil hier geen toeristisch 
punt van maken. Wat wel speelt, is misschien een klein wandelrondje of een picknick bank o.i.d. We 
willen het wel goed inpassen met een natuurlijke inrichting. Vooral de muren van de zuid- en westgevel 
een natuurlijke uitstraling geven zodat het wegvalt in de omgeving.  
 
Tracékeuzes 
We zijn in de verkenningsfase geëindigd met tracé A1 en A2 en hebben onderzoek gedaan naar het 
opbarsten van de ondergrond. Hoewel het dit jaar nogal droog is geweest, kunnen we wel afleiden dat 
tracé A1 of A2 niet sterk onderscheidend zijn. Tracé A1 valt wat ons betreft dan eigenlijk al af.  
De initiatiefnemers van het zonneveld hebben de wens om 10 hectare te realiseren tussen de 
sportvelden en het NNN-gebied. Met de keuze voor A2 gaat er ruimte verloren. Samen met dit initiatief 
onderzoeken we om óf ten zuiden óf ten oosten aanvullende hectares zon realiseren, of andere 
manieren om de businesscase voor zon rond te krijgen. Daar zijn we nu mee bezig. Daarnaast zijn de 
initiatiefnemers samen met ons maar ook met gemeente en provincie recent begonnen om tracé A3 
op te starten; het tracé loopt dan iets ten oosten van tracé A2 door het natuurgebied heen. Het past 
in principe niet binnen het huidig natuurbeleid van de provincie, maar als aangetoond wordt dat er 
een goed integraal gebiedsplan komt, ontstaan er misschien mogelijkheden voor tracé A3. In bedekte 
termen heeft de provincie deze opening geboden aan de initiatiefnemers. De komende drie maanden 
gaan we dat uitzoeken, samen met initiatiefnemers. Tracé A3 heeft wel een hele andere impact op de 
omgeving. 
 



 

 

Deelgebied midden 
Voor deelgebied midden zijn nog geen aanvullende tekeningen. Hiervoor zijn nog geen verdere keuzes 
gemaakt. Bij de woningen zijn we nog bezig met een variantenstudie voor twee verschillende type 
bruggen en 2 verschillende locaties van de brug: in het verlengde van de Parallelweg of iets meer naar 
het spoor. Ook onderzoeken we twee varianten voor het kanaal tussen de woning: de brede variant 
met grondkades en een smalle variant met damwanden, zodat meer ruimte is tussen de woningen en 
het kanaal. Begin volgend jaar komen we hierop terug.  
 
Meekoppelkansen 

 Het is vaak besproken. Vanuit de directe omgeving is geen draagvlak voor het rondje 
Hardinxveld. Het rondje Hardinxveld is in ieder geval geen onderdeel meer van ons project. 
Maar de gemeente wil het in de toekomst nog niet uitsluiten.  

 

 De Rivierdijkbrug is smal en de wens is er om deze verkeersveiliger te maken. De staat van de 
brug wordt op dit moment onderzocht om te kijken hoe lang de brug nog meekan. Als deze 
een korte levensduur heeft, dan kan de brug mogelijk aangepast of vernieuwd worden. Dat 
weten we nu nog niet. 
 

 Een verbetering van de verkeersveiligheid van de aansluiting van de Kanaaldijk Noord op de 
Rivierdijk willen we sowieso meenemen in het ontwerp. 

 

 Parkeren WSV De Snap; met de gemeente is afgesproken dat we dat zeker gaan onderzoeken. 
Vooral voor de verkeersveiligheid op de Kanaaldijk Noord.  

 

 Een ecologische verbindingszone is een wens van de provincie. We kijken of we een 
aanlandingsplek voor de otter moeten maken. En onderzoeken ook maatregelen voor de otter 
om de infrastructuur te kruisen (spoor, Parallelweg en A15). Bijvoorbeeld door er een extra 
buis onderdoor te leggen.  

 
Overige onderzoeksvragen 

 De locatie van een nieuw poldergemaal en onderhoudspaden zullen in februari 2023 bekend.  

 Vrijwillige kavelruil loopt achter de schermen door met de desbetreffende bewoners. Dit gaat 
stap voor stap. 

 
 
Vragen uit de zaal 
Komen jullie met dit project niet in conflict met milieuzaken zoals stikstof/bouw vertragen, etc.?  
Antwoord: voorheen vielen wij onder de vrijstelling, maar nu niet meer. Stikstofuitstoot zal alleen in 
de uitvoeringsfase. Het duurzaamheidsverhaal is extra relevant geworden. Als je straks meer 
vrachtwagens hebt, dan heb je een andere uitstoot en een andere compensatie opdracht. Het is zeker 
een issue dat we moeten onderzoeken. Daar hebben we nu de tijd voor.  
 
Jullie zeggen dan wel heel handig dat het rondje Hardinxveld nu niet meer in jullie project zit, maar 
jullie kunnen ook zeggen, “hier komt geen wandelpad”.  
Antwoord: we gaan het nu niet aanleggen. Ik snap wat jullie zeggen. Maar meer kan er vanuit het 
project nu niet worden aangeven.  
 
 
 
 
 



 

 

 
Vrachtverkeer op de Kanaaldijk zorgt er nu voor dat het niet verantwoord is om daar te parkeren (voor 
de watersport). Soms wordt de weg ook zomaar afgesloten voor noodbemaling.  
Antwoord: de verwachting is dat die noodbemaling in de toekomst niet meer nodig zal zijn door het 
nieuwe gemaal. Het neerleggen van pompen moet soms op korte termijn gebeuren. We gaan dat in 
ieder geval doorgeven aan de peilbeheerder en wegbeheerder om te kijken of er oplossingen zijn.  
 
Er is gesproken met meerdere huurders dagrecreatie en daarbij zijn de volgende aspecten besproken 
Er waren nog een paar vragen over het nieuwe contract met het waterschap. m.n. het “schoon” 
opleveren van het perceel als het contract afloopt. Daarvan is door ons aangegeven dat de zaken die 
de huurders mee willen nemen door de huurders moeten zijn weggehaald bij beëindiging contract en 
dat wat achterblijft door het waterschap zal worden verwijderd. 
 
Door gebruikers van de dagrecreatieterreinen is gevraagd of de Achterdijk West niet verhard kan 
worden en de nieuwe pelgrimsbrug ook geschikt is voor fietsers. Recent zijn er door 
onderhoudswerkzaamheden grote moddersporen ontstaan. Vanuit het project wordt de huidige 
situatie zoveel mogelijk teruggebracht en zijn geen aanpassingen voorzien. Ook vanuit de wens van 
veel van de gebruikers om de Achterdijk West met name per voet te betreden (niet 
fietsen/motor/voertuigen).  
De nieuwe pelgrimsbrug is geschikt voor voetgangers, maar is breed genoeg om ook met een fiets (aan 
de hand) overheen te gaan. 
 
Waarom is niet gekozen om de recreatie percelen helemaal door te trekken naar het spoor? 
Antwoord: In voorgaande sessie is door een aantal personen aangegeven niet te dicht bij het spoor te 
willen. Een andere reden is dat we deze extra benodigde gronden minnelijk moeten verwerven. 
Huidige eigenaren met dagrecreatiebestemming hebben te kennen gegeven hier niet aan mee te 
willen werken. 
   
Is er al een indeling van de nieuwe (huur) percelen?  
Antwoord; deze detaillering kunnen we nu nog niet maken. Volgt later na verdere uitwerking. We 
hebben nogmaals aangegeven dat we onze best doen om zoveel mogelijk te proberen eigenaren en 
huurders dagrecreatiepercelen te compenseren. Het resterende deel, ca. 1.000 m3, willen we gaan 
compenseren bij Achterdijk West. De gemeente wil hieraan meewerken, maar dat is nog geen garantie. 
En hoe we dit gaan organiseren is ook nog niet duidelijk. 
 
Aan het einde ook met dhr. A. Kalis van WSV De Snap gesproken over de uitstroomvoorziening van de 
perskokers aan de Merwede en de mogelijke hinder die gaat toenemen op de recreatievaart. Er wordt 
nu al veel hinder ervaren door de bestaande uitstromen en het grote ponton van Neptune. Hierdoor 
kan het uitstromende water onvoldoende weg. Dit geeft overlast voor het binnenvarende en 
wachtende schepen voor de schutsluis bij het Kolffgemaal. 
 
 


